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گفت وگوي »جوان« با شهرام محمودي،  ملي پوش تيم واليبال بانك سرمايه

نبايد با حاشيه سازان مماشات كرد

جو مسابقات واليبال مدت هاست تغيير كرده و 
حاشيه حرف اول را مي زند، به طوري كه ديگر 

دست كمي از استاديوم هاي فوتبال ندارد!
بله، متأسفانه مدت هاست كه حاشيه ها در واليبال بيداد 
مي كند. بدون شك اين وضعيت در شأن واليبال نيست 
و بايد خيلي جدي با آن برخورد شود. بايد قاطعانه با اين 
مسئله برخورد كنند تا كس��ي ديگر فكر بي احترامي در 
واليبال را به س��رش هم راه ندهد. اين حاشيه ها شايسته 
واليبال نيست و بايد قبل از آنكه شرايط بدتر از اين شود 
و كار به جاهاي باريك بكشد،  با آن خيلي جدي برخورد 

شود. 
فكر مي كنيد چه برخوردي بايد انجام دهيم تا 

ديگر شاهد چنين رفتارهايي نباشيم؟
من قانونگذار نيس��تم كه بگوي��م دقيقاً باي��د چه كرد. 
فدراسيون بايد با اين مس��ئله مقابله كند، اما بايد قوانين 
سفت و سختي در نظر گرفته شود تا ديگر كسي به خودش 
اجازه تخطي ندهد. ببينيد، قبلًا مردم در بستن كمربند 
كاهل بودند،  يا با س��رعت بالا رانندگي مي كردند و حتي 
لايي مي كش��يدند. راهنمايي رانندگي آمد جريمه هاي 
س��نگين در نظر گرفت. اين مسئله باعث ش��د مردم به 
رفتاري عادت كنند كه قبل از هرچيزي به نفع خودشان 
بود. بستن كمربند كه سلامت راننده و مسافران را تضمين 
مي كند عادت ش��د، م��ردم ديگر كمتر با س��رعت هاي 
سرسام آور در خيابان ها تردد می كنند. فدراسيون هم بايد 
چنين راهي را در پيش بگيرد. نبايد اجازه دهيم يكسري 
افراد خاص با رفتارهاي اشتباه خود واليبال را به نابودي 
بكشند و شأن آن را زير سؤال ببرند. اين رفتارها در شأن 

واليبال ايران نيست. 
قب�ول داريد حاش�يه هاي واليب�ال مي تواند 
حض�ور خانواده ها را در س�الن هاي ورزش�ي 

كمرنگ تر كند؟ 
بله، اين طبيعي اس��ت كه وقتي پدري دست فرزندش را 
مي گيرد و به سالن مي آورد براي تماشاي مسابقه،  توقع 
داشته باشد در محيطي سالم بنش��ينند و بازي را تماشا 
كنند، اما وقتي قرار باش��د فرزندش در محيط ورزش��ي 
شاهد دعواهايي باشد كه شايد در خيابان هم نمي بيند، 
يا فحش ها و بي احترامي هايي را بش��نود كه هيچ پدري 
دوست ندارد خانواده اش بشنوند، تأثير زيادي در تصميم 
او براي حضور بعدي اش در س��الن واليبال مي گذارد. يا 
تصميم مي گيرد مرتبه بعدي به تنهاي��ي بيايد،  يا ديگر 
اصلًا خودش هم قيد حضور در سالن مسابقات را مي زند 
و ترجيح مي دهد مثلًا از تلويزيون بازي را تماشا كند. اين 
مسئله بدون شك باعث ضربه شديدي به واليبال مي شود 

و از تعداد تماشاگران و علاقه مندان به آن مي كاهد. 
به نظر مي رسد برخي از اين حواشي برنامه ريزي 
شده است و قبلًا هم اش�اره اي به اين مسئله 

كرده بوديد. 
واقعاً بسياري از اين حواشي از قبل برنامه ريزي شده است. 
بله،  من قبول دارم كه ممكن است تماشاگران و هواداران 
در جريان بازي از مسئله اي شاكي و ناراضي شوند. مثلًا 
تيمشان وقتي عقب اس��ت يا داوري اگر اشتباهي كند، 
 عصباني مي شوند. اين طبيعي است، اما وقتي يك سالن 
ورزشي و چند هزار نفر به طور همزمان يك شعر ركيك 
را مي خوانند يا مثلًا يك قس��مت سالن يك بيت شعري 
نامربوط را به زبان مي آورد و سمت ديگر سالن بيت بعدي 
را،  ديگ��ر نمي توانيم بگوييم اين يك اتفاق اس��ت كه در 
جريان بازي به وقوع پيوس��ته اس��ت. اين نمي تواند في 
البداهه باشد. چطور ممكن اس��ت في البداهه شعرهاي 

زش��ت و ركيك به ذهن كسي برسد و با س��رعت آن را با 
ديگر تماشاگران هماهنگ كند و همه با هم و يكصدا به 

زبان بياورند. 
منظورتان اين است كه برخي باشگاه ها دانسته 

چنين شرايطي را رقم مي زنند؟
متأسفانه همين طور است. گاهي برخي باشگاه ها وقتي 
مي بينند از لحاظ فني نمي توانند و قدرت اين را ندارند كه 
سوار بازي شوند،  دست به رفتارهايي مي زنند كه در شأن 
واليبال نيس��ت. البته همه باشگاه ها هم اينطور نيستند. 
نبايد بي انصاف باشيم. بسياري از باش��گاه ها به شدت با 
اين مس��ئله برخورد مي كنند. حتي اگر اين حاشيه ها و 
فحاشي ها از سوي تماشاگران خودشان باشد هم مقابله 
مي كنند، اما اين واقعاً درست نيست كه براي نتيجه گرفتن 
به هر روشي دس��ت بزنيم. نتيجه گرفتن به هر قيمتي، 
 درست نيست. شايد هم اين رفتارها باعث عوض شدن جو 
به سود يك تيم شود، اما نتيجه اي كه باقي مي گذارد، در 
دراز مدت و بعدها به ضرر همان تيم هم مي شود. فحاشي 
و بي حرمتي كه عادت شود، نوبت باعث و باني هم مي شود 

پس بايد با آن مقابله كرد. 
فدراس�يون معتقد اس�ت باش�گاه ها بهتر از 
هركسي مي توانند با اين مسئله مقابله كنند، 
اما به نظر مي رسد با برخي ملي پوشان در اين 
زمينه مماشات مي شود و همين مسئله جو را 

تحريك مي كند. 
من واقعاً قبول ندارم كه با ملي پوشان مماشات مي شود. 
مگر ما ملي پ��وش نبوده ايم،  مگر فصل قب��ل محروم و 
جريمه نش��ديم؟ اين چه حرفي است. درست نيست كه 
تقصيرات را به گردن ملي پوشان بيندازيم. هميشه همه 
ملي پوشان را مقصر مي دانند، اما اين اصلًا درست نيست. 
به خود ما هم فحاشي مي شود. در چشم ما نگاه مي كنند و 
فحش ناموس مي دهند. مي خواهم ببينم خودشان طاقت 
مي آورند چنين برخوردي با آنها شود؟ خب ما هم صبري 
داريم، ممكن است عصباني شويم و از كوره در برويم. چه 
كسي تحمل مي كند چند هزار نفر به خانواده و ناموس او 
توهين كنند؟ اما اگر قانون گذاشته شود، همه در مقابل 
قانون موظف هس��تند. ديگر ملي پ��وش و غير ملي  پوش 
ندارد. بازيكن و تماشاگر ندارد. هركس اشتباهي مرتكب 
شود،  بايد جريمه و محروم ش��ده و با او برخورد شود. آن 
هم برخورد جدي. نبايد اجازه دهيم اين رفتار زش��ت در 

واليبال باب شود. 
اما انتظارات از ملي پوشان به عنوان بازيكنان 
باتجربه ليگ بالاتر اس�ت و اين توقع وجود 
دارد كه با حواشي صبورانه تر برخورد كنند. 

گاهي ش��رايط به گونه اي اس��ت كه از كوره در مي رويم. 
قبول دارم،  اين اصلًا قابل توجيه نيست. نبايد از كوره در 
برويم. نبايد اجازه دهيم جو و شرايط سالن روي ما تأثير 
منفي بگذارد، اما روي ما هم فشار زيادي وجود دارد. توقع 
تماشاگران، مربيان، شرايط و جو بازي همه و همه دست 
به دست هم مي دهد كه گاهي نتوانيم برخودمان مسلط 
ش��ويم، اما قبول دارم كه صبر ما بايد بيشتر باشد و بايد 
بتوانيم بيش از سايرين خودمان را كنترل كنيم. ما در ليگ 
حرفه اي هستيم، حرفه اي بازي مي كنيم، حرفه اي پول 
مي گيريم و بايد حرفه اي رفتار كنيم و اين توقعي منطقي 
است كه از ما دارند، اما باور كنيد گاهي شرايط غير قابل 
كنترل مي شود. گاهي قضاوت ها جو بازي را تغيير مي دهد. 
برد را از ما مي گيرد و باعث مي شود كه نتوانيم آنطور كه 
حتي خودمان مي خواهيم رفتار كنيم. به نظرم نظارت بر 
داوري نيز مي تواند تأثير زيادي روي كاهش حاشيه هاي 

واليبال داشته باشد. 
يعني فكر مي كنيد قضاوت داوران هم مي تواند 
در متشنج كردن جو سالن تأثير داشته باشد؟

بله، واليبال ما پيشرفت زيادي داشته، اما داوري نتوانسته 
است هم سطح با واليبال پيش��رفت كند. همين مسئله 
گاهي تأثيرات منفي مي گذارد. اين البته قابل حل است. 
مثلًا استفاده از ويدئو چك مي تواند در اين زمينه كمك 
شاياني كند و مانع از بسياري درگيري ها شود. در برخي 
از بازي ها تصميم��ات داوري چنان تأثير گذار اس��ت كه 
پيروزي را از يك تيم مي گيرد. اين هم روي شرايط روحي 
رواني تيم و بازيكنان تأثير مستقيم دارد و هم تماشاگران 
و متأس��فانه مي تواند تنش زا باش��د. نه اينكه بگويم اين 
واكنش ها قابل توجيه است، نه،  اما وقتي شما با تمام وجود 
تلاش مي كنيد براي رس��يدن به برتري يك اشتباه همه 
چيز را تغيير مي دهد و مي تواند ايجاد تنش و حاشيه كند، 
اما همانطور كه گفتم همه اينها مي تواند توسط فدراسيون 
حل و فصل شود و هركدام مي تواند راهكار ساده اي داشته 
باشد تا جو سالن هاي واليبال ديگر شاهد درگيري نباشد. 
نبايد با حاشيه سازان و آنهايي كه به دنبال بهانه هستند و 

ماهيگيري از آب گل آلود می كنند مماشات كرد. 
اما حتماً مي دانيد كه انتظارات از ملي پوش�ان 
بسيار بالاس�ت و نگاه بازيكنان تيم هاي پايه 

براي الگو برداري به آنهاست. 
بدون شك همين طور است. وظيفه سنگيني روي دوش 
ماست. نه تنها بازيكنان تيم هاي پايه،  كه بسياري از افراد 
جامعه ما را الگوي خود قرار مي دهند. هم از لحاظ رفتاري 
و هم از لحاظ ظاهري. اين چيزي نيست كه ندانيم. به 
همين دليل بايد به شدت حواس��مان به رفتارهايمان 
باش��د تا مبادا باعث الگو برداري اش��تباه باشيم. بدون 
شك ملي پوشان بايد بيش از سايرين مراقب رفتارهاي 
خود باشند چون انتظارات از آنها بس��يار بالاست و به 
شدت زير ذره بين هستند و واقعا هم همينطور است كه 
توجه زيادي به رفتارها و برخوردهايمان داريم. جدا از 
آن،  يك سري اصول هست كه ما از بزرگ ترهاي خود 
يادگرفته ايم و وظيفه داريم به همان ش��كل درس��تي 
كه يادگرفته ايم ياد بدهيم و بدون شك دوست داريم 

الگوهاي خوبي باشيم. 
حاشيه هايي كه طي سال هاي اخير در واليبال 
شاهد هس�تيم، مي تواند چهره واليبال ايران 
در دنيا را نيز خدش�ه   دار كند خصوصاً حالا كه 
توانسته ايم به جايگاه خوب و قابل توجهي در 

دنيا دست يابيم. 
به همين دليل هم اس��ت ك��ه مي گويم نباي��د به دنبال 
نتيجه گيري به هر قيمتي بود، چراكه پيروزي و موفقيت 
در يك يا دو بازي آنقدر ارزش ندارد كه وجهه واليبال ايران 
در دنيا خدشه دار ش��ود. نگاه دنيا به واليبال ايران است و 
همانطور كه ما اخبار ديگران را رصد مي كنيم،  آنها نيز به 
دنبال اخبار واليبال ما هستند و اين اصلًا صورت خوشي 
ندارد كه چهره  حاشيه اي از خود به نمايش بگذاريم. آن هم 
تنها به دليل ندانم كاري عده اي اندك كه مي شود مقابل 
آنها ايستاد. علاوه بر آن،  ما بازيكنان خارجي زيادي در ليگ 
داريم كه وقتي به كشورشان بازمي گردند، حتماً از آنها در 
خصوص واليبال ايران س��ؤال مي شود. اتفاقي كه ممكن 
است براي هر يك از ما اگر در ليگ كشورهاي ديگر شاغل 
باش��يم رخ دهد. چرا بايد اجازه دهيم ليگ واليبال ايران 
ليگي پرحاشيه با رفتاري ناشايست توصيف شود؟ اين واقعاً 
در شأن واليبال ايران نيست و بايد براي حل اين مشكل 

فكري جدي شود و با حاشيه سازان برخورد كرد. 

  دنيا حيدري
درگيري ها در سالن هاي واليبال به اوج خود رسيده، به طوري كه حتي صداي بازيكنان 
را هم در آورده است. هر چند بسياري براين باورند كه دليل اصلي اين جو ناآرام و اين 
حواشي، مماشات فدراسيون با برخي ملي پوشان است. شهرام محمودي اما معتقد است 

اين مسئله صحت ندارد و تأكيد مي كند كه فدراسيون بايد قوانين سفت و سختي براي 
مقابله با اين ناهنجاري در نظر بگيرد، چراكه وقتي قانون باشد، ملي پوش و غير ملي  پوش، 
تماشاگر و... در مقابل آن يكسان هستند و مسئول و با هر كسي كه مرتكب تخلف شود 

برخورد مي شود تا سايه شوم اين حواشي براي هميشه از سر واليبال كم شود.

مليپوشوغيرمليپوش
مقابلقانونيكسانهستند

فحاش�ي و درگي�ري روي س�كوها، اتفاقي 
غيرمنتظره بود كه س�ال گذشته شاهد آن 
بوديم و امس�ال هم تكرار ش�د. فدراسيون 

قصد برخورد ندارد؟
واقعيت اين اس��ت كه اين اتفاقات اصلًا خوشايند و در 
شأن واليبال ايران نيست و فدراسيون نيز به شدت با آن 
مخالف است. ابزاري هم داريم براي پيشگيري و مقابله با 
اين اتفاقات كه از آن براي مقابله با اين رفتارها استفاده 
خواهيم كرد. البته در جلس��ات همواره به باش��گاه ها 
متذكر مي شويم كه بايد جو را مديريت و كنترل كنند. 
ليدرها معمولاً از باش��گاه ها ارتزاق مي كنند. پس بايد 
حرف شنوي داشته باشند و مي توان آنها را مديريت كرد 
و آنها نيز مي توانند جو سالن را مديريت كنند. پس يعني 
اين كار نشدني نيست، اما باشگاه ها بايد در اين زمينه 
همكاري كنند. ما گاهي جريمه مي كنيم، تماشاگران 
را مح��روم مي كنيم، اما خب هميش��ه ك��ه نمي توان 
تماشاگران را محروم كرد. نمي توان كه تمام بازي هاي 
ليگ را بدون تماش��اگر برگزار كرد. بايد در اين زمينه 
فرهنگ س��ازي كرد. نبايد اجازه دهيم اين حاشيه ها و 
درگيري ها هميشگي و ادامه دار شوند. همه بايد دست 
به دست هم بدهيم تا اين مسئله حل شود و ديگر شاهد 

اين اتفاقات ناگوار روي سكوها نباشيم. 
انتظار مي رفت امسال، ديگر شاهد حواشي 
سكوها نباشيم اما اين مسئله از همان هفته 
اول شروع شد و جالب اينكه به رغم مشهود 
بودن فحاشي ها، ناظر بازي ادعا كرده بود كه 

چيزي نمي شنود!
البته هفته اول خود من در س��الن حضور داش��تم و از 
نزديك شاهد اتفاقات و فحاش��ي ها بودم. اتفاقاً با ناظر 
بازي هم تم��اس گرفت��م و گفت كه مي ش��نود، ولي 
گزارش اتفاقات دير به دست ما رسيد، اما همانطور كه 
گفتم، فدراسيون نيز به شدت از اين جو ناراضي است 
و در پي برخورد با مس��ئله و حل و فصل مشكل است. 
در اين راستا حتي اگر ناظري هم بخواهد كوتاهي كند، 
 مطمئن باش��يد اين مس��ئله با برخورد و تذكر جدي 
فدراسيون همراه خواهد بود، اما خب رسانه اي نمي شود 
ولي اينطور نيس��ت كه اگر مسئله  اي رس��انه اي نشد 
فدراسيون به آن توجهي نمي كند و به سادگي از كنار آن 
مي گذرد. ما طبق گزارش ناظران بازي برخورد خواهيم 
كرد. اينطور هم نيست كه اگر ناظر بازي گزارش نكند 
دست روي دس��ت بگذاريم. البته ناظران تا اين لحظه 
كوتاهي نكرده اند، اما اگر كوتاهي هم داش��ته باشند، 
با آنها برخورد مي ش��ود و خودمان مسائل را پيگيري 

مي كنيم و تصميمات لازم را مي گيريم. 
كار به جايي رسيده كه بسياري از بازيكنان 
از جمله ش�هرام محمودي به ط�ور جدي از 
فدراس�يون درخواس�ت دخالت كرده اند تا 
شاهد فحاش�ي به خانواده هايشان نباشند. 
خصوصاً ك�ه آنها معتق�د هس�تند واليبال 
ي�ك ورزش خانوادگي اس�ت و نبايد اجازه 
داد فضاي آن آلوده ش�ود و تيم ها تحت هر 

شرايطي به نتيجه برسند. 
اين بازيكنان هر دو سه س��ال يك بار تيم هاي خود را 
تغيير مي دهند. يك س��ال اينجا هستند و تماشاگران 
اين شهر حمايتشان مي كنند و سال بعد، جايي ديگر 
مي روند و تماشاگران شهر ديگري طرفدار آنها هستند. 
اين مس��ئله گاهي ممكن اس��ت مش��كلاتي را ايجاد 

كند. در اينگونه مواقع، اين باش��گاه ها هستند كه بايد 
با برنامه دادن به ليدرها، بتوانند تماشاگران خودي را 
كنترل كنند. اين يك كار فرهنگي است كه باشگاه ها 
مي توانند به خوبي از عهده آن برآيند. آنها مي توانند به 
واسطه ليدرهاي خود،  افراد متخلف را شناسايي كنند، 
ما هم بالطبع طبق آيين نامه ب��ا آن برخورد مي كنيم، 
اما به تنهايي نمي توانيم آن نتيجه اي را كه مي خواهيم 
بگيريم، چراكه تنبي��ه، جريمه و محروميت به تنهايي 
كارگر نيس��ت و بايد در اين زمينه فرهنگ سازي كرد. 
بازيكنان هم حق دارند. هيچ بهانه اي توجيه خوبي براي 
توهين به آنها نيست. واليبال يك ورزش خانوادگي است 
و نبايد جو به شكلي باشد كه خانواده ها دغدغه اي از اين 
بابت براي حضور در س��الن هاي مسابقه داشته باشند. 
بايد دست به دست هم بدهيم و اين مشكل را حل كنيم. 
خانواده ها به اميد تماشاي يك مس��ابقه ورزشي وارد 
سالن مي شوند و توقع ندارند فرزندانشان با صحنه هاي 
درگيري يا فحاشي رو به رو شوند. اين چيزي نيست كه 
هيچ كس خواهان آن باشد. نه فدراسيون،  نه تيم ها، نه 
بازيكنان و نه تماشاگران. اتفاقاتي كه رخ مي هد، مسائل 
ناخوشايندي است كه بايد دست به دست هم بدهيم 
براي از بين بردن آن. مسئله حل شدني است، اما نه فقط 
به دست فدراسيون يا با جريمه و محروميت. باشگاه ها 
در اين زمينه مي توانند كمك شاياني باشند. اين مسئله 
را بارها و بارها در جلسات قبل از برگزاري بازي ها به آنها 
گفته ايم. تسلط آنها روي سكوها،  بازيكنان و ليدرها به 
مراتب بيشتر است و بهتر مي توانند فضا و جو را مديريت 

و خاطيان را شناسايي كنند. 
ام�ا ب�ه نظ�ر مي رس�د فدراس�يون در اين 
برخورده�ا، با برخ�ي بازيكن�ان ملي پوش 
مماش�ات مي كن�د. خصوص�اً ك�ه در هفته 
نخس�ت، نام يكي از همين ملي پوش�ان،  در 
صدر حواشي و درگيري ها بود اما برخوردي 

با او نشد و اين مسئله باز هم تكرار شد!
درست نيست كه قصور خودمان در بخش هاي مختلف 
را به گردن فدراسيون بيندازيم. فدراسيون مگر تماشاگر 
يا داور است؟ ما هم مثل خيلي ها از طريق گيرنده هاي 
تلويزيوني بازي ها را مي بينيم اما حتي اگر داخل سالن 
هم باش��يم، نمي توانيم كاري كنيم. وظايف مشخص 

شده اس��ت. برخي به عهده داور و قاضيان بازي است 
و برخي ديگر به عه��ده ناظران. هر جا ك��ه اتفاقي رخ 
دهد،  چه در سالن و روي سكوها و چه در زمين بازي، 
ما نمي تواني��م دخالت كنيم. اين دليل نمي ش��ود اگر 
مسئولي از فدراس��يون در سالن مسابقه حضور داشته 
باشد بتواند در مسائل دخالت كند. ما مي توانيم طبق 
گزارش هاي ناظ��ران، پرون��ده را به كميت��ه اخلاق و 
انضباطي ارجاع داده و در آنجا مسائل را بررسي كنيم 
و در خصوص آن حكمي بدهيم، اما مطمئن باشيد نه 
تبعيضي قائل مي شويم و نه مماش��اتي مي كنيم. اين 
اصلًا درست نيست كه تصور كنيم فدراسيون به خاطر 
يك بازيكن چشم روي اين مشكلات و بي انضباطي ها 
مي بندد. هرگز چنين نخواهد بود. ش��أن واليبال از نام 
هر بازيكن و ملي پوشي بالاتر است و فدراسيون هرگز با 

كسي نه تعارفي دارد و نه مماشات مي كند. 
فكر مي كنيد بازيكنان ملي پوش و شناخته 
شده چه نقشي مي توانند در جمع كردن اين 

حواشي داشته باشند؟
 وقتي يك بازيكن،  يا يك تيم در مجامع بين المللي به 
موفقيت مي رسد و مدارج عالي را طي مي كند،  در واقع 
يك جامعه تلاش و هزينه كرده تا به اين جايگاه دست 
يابد. پس اين تيم يا بازيكن، مقابل جامعه خود وظايفي 
دارد. او حالا يك الگو به ش��مار مي رود، وظيفه اي كه 
روي دوش دارد بسيار سنگين است. مسئوليت بزرگي 
دارد. بايد بتواند بيش از ديگران خود را كنترل و جو را 
آرام كند. مردم رفت��ار او را مي بينند و الگو برمي دارند. 
بازيكنان جوان تر كارهاي او را زير ذره بين دارند. پس در 
قبال تمام كارهايش مسئول است. حتي لباس پوشيدن 
و صحبت كردنش. شايد حتي گاهي در بازي قضاوت 
اشتباهي شود، اين طبيعي اس��ت. يك بازيكن بزرگ، 
باتجربه و ملي پ��وش وظيفه دارد ج��و را آرام و از بروز 
هرگونه مس��ئله اي جلوگيري كند نه اينكه خود بشود 
عامل درگيري. اين انتظاري اس��ت كه از ملي پوش��ان 
مي رود. اين كار آساني نيست. در كنار فشار فني بازي، 
 بايد مس��ائل روحي رواني را هم تحمل كند، اما همين 
انتظار هم از يك ملي پوش م��ي رود كه تحملش فراتر 

از بقيه باشد. 
اين مس�ائل مي تواند چهره واليبال ايران را 
در دنيا خدشه دار كند خصوصاً حالا كه نگاه 
همه دنيا به واسطه پيشرفت اين چند ساله 

روي ايران است. 
الان تمام دنيا با ما سر جنگ دارند. در مباحث مختلف 
و به ناحق. اين يك واقعيت است كه نمي توان كتمانش 
كرد. وقتي اين رفتارها، ناهنجاري ها و حاشيه هايي كه 
اين روزها از واليبال شاهديم در دنيا منتشر مي شود، 
افراد بسياري در دنيا اين را مي بينند. اين براي ما يك 
زنگ خطر است. واليبال ايران به سختي به جايگاهي 
كه امروز دارد رسيده است. كل خانواده واليبال و مردم 
تلاش كردند؛ پ��س بايد اين جاي��گاه را حفظ كنيم و 
اجازه ندهيم اش��تباهات پيش پا افت��اده، ضربه هاي 
جبران ناپذيري به واليبال ايران بزند و چهره آن را در 
دنيا خدشه دار كند. اين حاشيه ها با فرهنگ ما منافات 
دارد،  پس نبايد اجازه دهيم فرهنگ واليبال ايران را زير 
سؤال ببرد. بايد با اين مسئله مبارزه و آن را ريشه كن 
كرد. آن هم قبل از آنكه كار بيخ پيدا كند. البته در اين 
راه موفق نخواهيم ش��د جز زماني كه همه دس��ت به 

دست هم بدهيم. 

  حاشيه هاي ناخوشايند و غيرمنتظره اي كه سال گذشته در خلال بازي هاي 
ليگ واليبال روي سكوها ديده مي شد، امسال نيز ادامه پيدا كرد. رفتار دور 
از انتظاري كه در ش�أن واليبال ايران كه توانس�ته  با زحمت زياد،  خود را به 
يك قدرت قابل تأمل در دنيا تبديل كند نيس�ت؛ مسئله اي كه حالا صداي 

بسياري از واليباليست ها را هم در آورده است و خواستار دخالت فدراسيون 
شده اند. اما افشاردوست، دبير فدراسيون واليبال معتقد است اين مسئله 
حل نمي شود،  مگر آنكه باشگاه ها و همه جامعه واليبال براي ريشه كن كردنش 

دست به دست هم بدهند. 

گفت وگوي »جوان« با افشاردوست، دبير فدراسيون واليبال

با هيچ كس تعارف نداريم 

حواشيليگ
درشأنواليبالايراننيست

م�ا ه�م مث�ل خيلي ه�ا از طري�ق 
گيرنده ه�اي تلويزيون�ي بازي ه�ا را 
مي بيني�م اما حت�ي اگر داخل س�الن 
هم باش�يم، نمي تواني�م كاري كنيم. 
وظايف مش�خص شده اس�ت. برخي 
به عهده داور و قاضيان بازي اس�ت و 
برخي ديگ�ر به عهده ناظ�ران. هر جا 
ك�ه اتفاقي رخ ده�د،  چه در س�الن و 
روي س�كوها و چه در زمي�ن بازي، ما 
نمي تواني�م دخالت كني�م. اين دليل 
نمي شود اگر مس�ئولي از فدراسيون 
در س�الن مس�ابقه حض�ور داش�ته 
باش�د بتواند در مس�ائل دخالت كند


